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ماجرای حمله فیزیکی به مسعود پزشکیان 
در تبریز چه بود؟

در حاشیه  حضور مســعود پزشکیان نماینده  اول 
تبریز در مسجدی در این شهر، فردی ضمن اهانت 
به او، قصد حمله ی فیزیکی داشت اما موفق نشد.

به گزارش انصاف نیوز، به گفته ی شاهدان عینی، 
ایــن اتفاق در زمــان هنگام خروج پزشــکیان از 
مسجد رسول الله )ص( کوی دانشگاه تبریز در روز 

پنجشنبه رخ داده است.
در روزهای اخیر رســانه های اصول گــرا بارها به 
خاطر مواضع مســعود پزشــکیان، نماینده  مردم 
تبریز در مجلس، در موضــوع اتفاقات اخیر، به او 

حمله کرده بودند.
پزشــکیان روز پنجشــنبه برای شــرکت در یک 
مجلــس ترحیم به دعوت صاحب عزا به مســجد 
رســول الله تبریز مراجعه کرده بــود. در زمانی که 
نوحه خوان از حضور پزشــکیان به عنوان نماینده  
اول شهر نام می برد و از او تعریف می کند، یک فرد 
»معلوم الحال« واکنش نشان می دهد ولی صاحب 
عزا نمی گذارد کــه ادامه دهد. بعد از خروج دکتر 
پزشــکیان، آن فرد ابتدا شروع به هتاکی می کند 
و ســپس به سوی پزشــکیان حمله می کند اما با 
ممانعت چند نفر، موفق نمی شود که به پزشکیان 
نزدیک شود.شــاهدان می گویند که قصد مهاجم 
مشــخص نیســت و معلوم نبود که آیا چیزی در 

دست داشته است یا خیر.

عضو خبرگان رهبری:
 مطالبات معترضان

 از روی شکم  سیری است
آیت الله محســن حیدری، عضــو خبرگان رهبری 
با بیان اینکه مردم خوزســتان ســابقه دیرینه در 
مبارزه گسترده علیه بی حجابی دارند گفت: مردم 
خوزستان در زمان کشف حجاب اجباری رضاخان 
به مبارزات گســترده علیه بی حجابی پرداختند و 

تاکنون بر عقاید خود پایبند هستند.
به گزارش ایرنا، آیــت الله حیدری در گفت وگویی 
اظهار کــرد: هدف اصلــی از اغتشاشــات اخیر، 
مقابله با ایران مقتدر اســت و لــذا آمریکا و رژیم 
صهیونیســتی برای جلوگیری از پیشــرفت ایران 
در تمامــی  عرصه ها دســت به طراحــی چنین 

دسیسه هایی می زنند.
او افزود: اینکه در خوزســتان و بــه ویژه مناطق 
عرب نشــین آن خبــری از اغتشاشــات نبود، دو 
دلیل واضح دارد، اول اینکه نسبت بالای دینداری 
و تعصب نســبت به دین، خانــواده و حجاب این 
مردم اســت. دلیل دوم آن اســت کــه مطالبات 
اغتشــاش گران از روی شــکم های سیر آن هاست 
و از ایــن جهت مردم خوزســتان مطالبات واقعی 
و مهم تــری دارنــد که حتی وقت فکــر کردن به 

خواسته های اغتشاش گران را ندارند.

استاندار تهران اعلام کرد؛
تعیین چند نقطه برای برگزاری تجمعات 
به گزارش ایســنا، محســن منصوری در خصوص 
اقدامات دولت برای اجرای اصل ۲۷ قانون اساسی 
پیرامــون برگــزاری آزاد تجمعات، گفــت: اولا با 
برگزاری تجمعات در چارچوب قانون کاملا موافق 
هســتیم. گاهی به نوعی تبلیغ شــده که کشور یا 
دولت تحت هر شــرایطی نمی خواهد به برگزاری 
تجمعــات تن دهد که این روایت و تفســیر کاملا 

اشتباهی است.
اســتاندار تهران در ادامه اظهــار کرد: قبل از این 
مســائل هم هر کســی که در چارچوب قانون به 
فرمانداری یا استانداری مراجعه و درخواست کرده 
اســت، ما قانونا درخواست وی را بررسی کردیم و 
پاســخ دادیم. برخی از بزرگواران از طریق رسانه 
درخواســت خود را مطرح می کنند که این روال 

درستی نیست.
وی تصریح کرد: متقاضیان برگزاری تجمعات باید 
به صورت مکتوب درخواست خود را مطرح کنند، 
این درخواســت به کمیســیون مربوطه در حوزه 
معاونت سیاســی ارجاع، بررســی و تصمیم گیری 
می شــود. طرح درخواســت به معنای اخذ مجوز 
نیست. درخواست تنها در چارچوب قانون بررسی 
می شــود. ما مشــتاقیم که تجمعات حتی الامکان 
اجازه برگــزاری دریافت کند و این را برای خود و 

کشورمان یک فرصت می دانیم.
منصــوری همچنین یادآور شــد: نکته دوم اینکه 
پیرو دستور و فرمایشات رئیس جمهور، در شورای 
تامین استان تهران صحبت کردیم لذا محلاتی که 
به لحاظ تامینی مشــکل خاصی نداشته باشند و 
به لحاظ ترافیکی امکان دسترسی مناسب داشته 
باشــد و برای مردم چالش ایجاد نکند را در دو یا 
سه نقطه تهران به عنوان محلات برگزاری تجمع 
مشخص می کنیم. وی ادامه داد: معاونت سیاسی 
وزارت کشــور در حال تهیه و تدوین آیین نامه ای 
اجرایی اســت، مــا هم مکان هایی را مشــخص و 
معرفی می کنیم که فرآینــد این کار و محل این 
تجمع ســریعا مشــخص شود ســپس به صورت 

رسمی  اعلام و اطلاع رسانی می شود.
اســتاندار تهران با بیــان اینکه ایــن موضوع در 
فراینــدی باید به تایید شــورای تامین اســتان و 
شــورای تامین امنیت کشور برســد، گفت: البته 
این موضوع از مواردی است که هم رئیس محترم 
جمهــور در مصاحبــه اخیر خود اعــلام و هم به 
وزیر کشــور دستور داده است. ما هم پیگیر انجام 
کار کارشناسی هســتیم، امیدواریم ظرف دو سه 
ماه آینده به نتیجه برســد و اصــل تعیین محل 

تجمعات، زود تعیین تکلیف شود.
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نماینده تبریز: کشور آبستن خبرهای 
درست و نادرست است

نماینده مردم تبریز گفت :  عموما در شرایط امروز که 
اعتراضات خیابانی وجود دارد، کشور آبستن خبرهای 
درســت و نادرست است لذا ســواد رسانه ای ایجاب 
می کند که هر جایی موضع رسمی  نگیریم تا موضوع 
مسجل و روشن شود و بعد اظهارنظر کنیم. وقتی یک 
فردی یا یکی از مشاهیر می آید حرفی می زند و معلوم 
شود که اصلا موضوع چیز دیگری بوده خب مشخصا 

آبروریزی می شود.
احمد متفکــر آزاد نماینده مردم تبریز در گفت وگو 
با خبرنگار ایلنا، در پاســخ به این سوال که با توجه 
بــه اینکه در اصل ۲۷ قانون اساســی بــه برگزاری 
تجمعات اعتراضی اشاره شده چقدر ضرورت دارد تا 
این موضوع تعیین تکلیف شود، گفت: در کلیات این 
موضوع می خواهم بگویم که اصول قانون اساسی ما 
مترقی است و هرکدام از اصول قانون اساسی را باید 
پیگیری کنیم و همچین این اتفاقات و درگیری های 
خیابانی هم نشــان داد که اگر بتوانیم این قوانین را 

اجرا کنیم، موفق خواهیم بود.
متفکرآزاد در پاســخ به این سوال که وزیر ارتباطات 
اعلام کرد که محدویت اینترنتی برداشــته شده اما 
مردم هنوز با مشکلاتی مواجه هستند ارزیابی شما 
از رفع مشــکلات مردم در این حوزه چیست، گفت: 
در مــورد برخی از پلتفرم ها برخــی از مردم دارای 
چالش بوده و در حال کار کردن  هستند. ما با فرآیند 
تصمیم سازی حکمرانی در این حوزه مشکلی نداریم 
اما آن چیزی که محل تمرکز ما بوده موضوع کسب و 
کار است. در حوزه کسب و کار دولت می گوید حتما 
برنامه خواهد داشت و ما هم تا آخرین لحظه تلاش 
می کنیم در مورد آن چیزی که برای مردم مهم است، 
بتوانیم یک بستر گسترده را نگه داریم و به پیشرفت 

آن نیز توجه کنیم.
نماینده مردم تبریز در پاسخ به این سوال که درباره 
موضوع مرگ دختــری در اردبیل با اظهارنظرهای 
متناقضی مواجه بودیم از جمله اینکه نماینده مردم 
اردبیل گفتند آن دختر خودکشــی کرده و عموی 
آن دختر نیز اعلام کرد به دلیل نارسایی قلبی فوت 
کرده است علت این اظهارنظرهای مختلف چیست، 
گفت: عموما در شرایط امروز که اعتراضات خیابانی 
که وجود دارد، کشــور آبســتن خبرهای درست و 
نادرســت است لذا سواد رسانه ای ایجاب می کند که 
در هر جایی موضع رسمی  نگیریم تا موضوع مسجل 
و روشن شود و بعد اظهارنظر کنیم. وقتی یک فردی 
یا یکی از مشاهیر می آید حرفی می زند و معلوم شود 
که اصــلا موضوع چیز دیگری بوده خب مشــخصا 
آبروریزی می شود. به نظرم این موضوع درباره همه 
افراد حتی نمایندگان مجلس هم صدق می کند. من 
فکر می کنم درباره این موضــوع اظهارنظر خانواده 
می تواند موثق ترین نظر باشــد. لذا من توصیه ام به 

همگان این است که عجولانه نظر ندهند.

دریادار بلوچ اعلام کرد؛
مشارکت ارتش در تامین امنیت 

اقیانوس هند
امیر دریــادار بلوچ معــاون هماهنگ کننده نیروی 
دریایی ارتش در سومین نشســت کارگروه امنیت 
دریایی آیونز که با حضور کشــورهای عضو اجلاس 
آیونز و به میزبانی نیــروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی  ایران برگزار شد، خاطرنشان کرد: دسترسی 
مســتقیم به آب های آزاد برای کشــورهای ساحلی 
فرصت بزرگی برای پیشــرفت محسوب می شود که 
بهره بــرداری صحیح از آن افزایش ثروت ملی و رفاه 
را به دنبال خواهد داشــت و این مهم در سایه وجود 

امنیت پایدار و همه جانبه رقم خواهد خورد.
وی اضافــه کرد: بیــن میزان تولیــد ناخالص ملی 
کشــورها و امنیت رابطه مســتقیم وجود دارد ؛لذا 
کشورها می کوشند با اتخاذ تدابیر و تصمیمات لازم 
تولید ناخالص ملی خود را افزایش دهند که لازمه این 
فعالیت اقتصادی در تجارت و جابه جایی کالا امنیت 
اســت. معاون هماهنگ کننده نیروی دریایی ارتش 
ضمن مهم خواندن مســئله تامین امنیت اقیانوس 
هند در این نشســت، افزود: با به اشتراک گذاشتن 
توانمندی ها می توانیم امنیت و آرامش خاطر را نه تنها 
برای ناوگان های تجاری کشــورهای خود بلکه برای 

تمامی  جهانیان به ارمغان آوریم.
به گفته بلوچ، امروزه امنیت اقتصادی به جدی ترین 
نگرانی دولت ها تبدیل شــده اند کــه نتیجه اصلی 
آن گرایــش به ســمت همکاری هــای چندجانبه 
به ویژه همکاری های صلح طلبانه ی دفاعی است که 

سمپوزیوم آیونز نمونه ای بارز در این خصوص است.
وی ادامــه داد: اهمیــت اقیانوس هنــد، تنگه ها و 
آبراه های مرتبط با آن برای تداوم رشد تمام ملت ها 
به ویژه کشورهای منطقه ای بر کسی پوشیده نبوده و 
لزوم تامین امنیت آن توسط خود کشورهای منطقه 

نیز غیر قابل چشم پوشی است.
معاون هماهنگ  کننده نیروی دریایی ارتش تقریب 
افکار و تاکید بر اشتراکات و اقدامات را بهترین روش 
برای داشتن اقیانوسی امن و اقتصادی فراگیر و پویا 
دانست و تاکید کرد: کشورهای حاشیه این اقیانوس 
اولین منتفعــان ایمنی و امنیت منطقه هســتند؛ 
بنابراین مسئولیت مشترک تمام کشورهای حاشیه 
این پهنه آبی این اســت که با هم افزایی و همکاری 
بــدون دخالت کشــورهای فرامنطقــه ای محیطی 

مطلوب در منطقه به وجود بیاورند.
وی تاکیــد کرد: ما می توانیم بــا بهره گیری از خرد 
جمعی و تقویت روح برادری به ســمت هم گرایی و 
تأمین منافع جمعی در سطوح بالا در اقیانوس هند 
پیش برویم و امنیت را همچون مرواریدی درخشان 

به مردمان کشورمان هدیه دهیم.
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همدلی| ورود نیروهای نظامی  به دانشگاه ها 
چند دهه اســت که به عنــوان یک موضوع 
حساس در کشور شــناخته می شود. جامعه 
سیاسی و دانشگاهی ایران تقریبا از دهه هفتاد 
تاکنون تــلاش کرده که از وقوع این اتفاق به 
طور جدی جلوگیری کند. هرچند که سابقه 
این اتفاق به سال های قبل از انقلاب اسلامی  
باز می گردد. 16 آذر سال 133۲ سه دانشجو 
دانشگاه تهران که در اعتراضات شرکت کرده 
بودند به دست نظامی ها به شهادت رسیدند. 
گــزارش ورود نظامی ها به دانشــگاه تهران و 
تعطیلی کلاس ها در صورت جلسه ای از سوی 
اساتید وقت دانشگاه تهران ضبط شده است. 
بعد از آن نیز این اتفــاق بارها رخ داد. تا این 
که در نهایت در دهه هفتاد نمایندگان مجلس 
ششم برای جلوگیری از تکرار ورود نظامی   ها 
به دانشــگاه قانونی تصویب کردند. اما اکنون 
به نظر می  رسد که برخی در تلاش هستند با 
وجود این قانون و نگرانی  ها از ورود نظامی   ها 
به دانشگاه، راه  های جدیدی برای دور زدن این 
قانون فراهم کنند. به خصوص آن که وزیر علوم 
دولت سید ابراهیم رئیسی در تازه ترین اظهار 
نظر از اختصاص دفتری به نیروهای نظامی  در 

دانشگاه  ها خبر داده است. 
محمدعلی زلفی گل وزیر علوم روز چهارشنبه 
گذشته در پنجاه و هفتمین نشست معاونان 
پژوهش و فناوری دانشــگاه ها، پژوهشگاه ها، 
مراکز و مؤسســات آموزش عالی و پارک  های 
علــم و فنــاوری دربــاره حضــور نظامی   ها 
در دانشــگاه  ها صبحــت کــرد. البته محور 
صحبت  هــای او در ایــن باره نبــود که قرار 
اســت نظامی   ها در دانشــگاه  ها وارد شوند و 
با دانشــجویان برخورد کنند. وی با اشاره به 
تعامل با ستاد کل نیروهای مسلح اظهار کرد: 
»بر اســاس تعامل با ستاد کل قرار شد امریه 
پسادکتری و امریه سربازی در پارک  های علم 
و فناوری را ستاد کل نیروهای مسلح از مقام 
معظم رهبری کسب کنند. همچنین قرار شد 
در هر دانشگاه یک نماینده ستاد کل نیروهای 
مســلح حاضر باشــد تا قراردادها با نیروهای 

مسلح و کارهای پژوهشی را پیگیری کند.«
زلفی گل تاکید کرد: »همچنین بنا شد برای 
رســاله  های دکتری و پایان نامه دکتری اگر با 
نیازهای بخش نیروهای مســلح مرتبط بود، 

کسری خدمت دریافت کند.«
این اظهار نظر زلفی گل بازتاب زیادی در فضای 
دانشگاهی کشور داشت. بسیاری این تصمیم 
زلفــی گل را ایجاد رخنه در قانون ممنوعیت 
ورود نظامی   ها به دانشــگاه  ها تفسیر کردند. 
برخی از رسانه  ها نوشتند که با این اقدام بعد 
از این حضور نظامی   ها در دانشــگاه  ها رسمی  
می  شود. این اظهار نظر زلفی گل در حالی به 
میان آمده است که چندی پیش درگیری  های 
دانشگاه شــریف با واکنش  های زیادی مواجه 
شــده بود. در ماجرای اعتراضات دانشجویان 
دانشگاه شریف برخی منابع گزارش دادند که 
نیروهای نظامی  و امنیتی وارد محوطه دانشگاه 

شدند و با دانشجویان برخورد کردند. هرچند 
که برخی منابع از جمله رسانه  های اصول گرا 
منکر این اتفاق شدند، اما تصاویر منتشر شده 
نشــان می  دهد که نیروهــای نظامی  حداقل 
دقیقا در ورودی دانشگاه با دانشجویان برخورد 
کرده اند. همــان زمان هم وزیر علوم در میان 
دانشجویان حاضر شده بود اما لحن و ادبیات 
نامناسب وزیر علوم در صحبت با دانشجویان 

اعتراضات زیادی را در پی داشت. 
طــرح »ممنوعیت ورود نیروهای مســلح به 
دانشگاه  ها و مراکز آموزش« در تیرماه 13۷۹ 
به مجلس ارائه و یک ماه بعد در 3۰ مردادماه 
تصویب شد. بر اساس این قانون ورود نیروهای 
مسلح اعم از نظامی، انتظامی  و اطلاعاتی برای 
انجام ماموریت های امنیتی، حمل و نگهداری 
سـلاح و دستگیری افراد در محیط دانشگاه ها 
و مراکز آموزش عالی کشور ممنوع است. البته 
ایــن قانون، یک تبصره هم دارد که بنا بر آن، 
ورود نیروهای مســلح به دانشگاه در شرایط 
اضطراری فقط با درخواســت رئیس دانشگاه 
یا مرکز آموزش عالی و با موافقت وزیر علوم، 
تحقیقات و فن آوری و وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی در چارچوب ضوابط قانونی 
مقـــدور اســت و در صورت غیاب هر یک از 
افراد مذکور این مسئولیت بر عهده قائم مقـام 

قانونی وی خواهد بود.«
پیشــینه طــرح ممنوعیــت ورود نیروهای 
مسلح به دانشگاه به درگیری های تیرماه ۷۸ 
برمی گردد. این طرح در مجلس پنجم مطرح 
شد؛ اما تصویب نشد. طرح با اصرار نمایندگان 
مجــدد به مجلس ششــم هم تقدیم شــد. 
نمایندگان هدف خود از ارائه دوباره این طرح 
را پیشگیری از ایجاد تنش در فضای آموزشی 

و حفظ حرمت دانشگاه اعلام کردند.
مصطفــی معین وزیر علوم وقــت از موافقان 

تصویب طرح »ممنوعیت ورود نیروهای مسلح 
به دانشگاه« بود که تصریح کرد حمله به مراکز 
علمی  از آن وقایعی است که در ذهن جامعه 
می مانــد و با گذر زمان فراموش نمی شــود. 
تجربه های تلخی 16 آذرماه سال 133۲ موید 

این موضوع است.
با این حال به نظر می  رســد که از آن زمان 
تا کنــون در برهه  هــای مختلف به خصوص 
زمانی که دانشــجویان معتــرض به میدان 
می آیند نیروهــای امنیتی اصــرار دارند که 
وارد دانشگاه  ها شوند و با دانشجویان برخورد 
کنند. این موضوع را اظهار نظر روســای یکی 
از دانشــگاه  های مهم ایران نشان داده است. 
سعدالله نصیری قیداری رئیس دانشگاه شهید 
بهشتی چندی پیش در اظهار نظری با اشاره 
به قانون عدم حضــور هرگونه نیروی نظامی  
در دانشــگاه، گفت: »در این مدت نیروهای 
نظامی  چند بار اعــلام آمادگی برای ورود به 
دانشــگاه را در صورت لزوم داشتند که بنده 
محکم تذکر دادم که دانشــگاه حراست دارد 
و شــرایط داخل آن تحت کنترل است. بنده 
به مدیر حراســت اکیداً دستور دادم به غیر از 
دانشجویان دانشگاه شهید بهشتی هیچ کس 
وارد دانشــگاه نشــود؛ اما روزی دانشجویان 
گلــه کردند که تعــدادی غیردانشــجو وارد 
دانشگاه شــده  و آن ها را مورد ضرب و شتم 
قرار دادند. وقتی از رئیس حراست موضوع را 
جویا شــدم و ایشان گفتند چون دانشکده ی 
دندان پزشــکی در محوطه ی دانشگاه وجود 
دارد، افرادی به عنوان بیمار وارد می شوند. در 
ضمن استخرها و زمین فوتبال اجاره داده شده 
و همچنین مرکز رشد و پارک علم و فن آوری 
و ســالن همایش مراجعانــی دارند که غیر 
دانشجو هستند. بنده به دلیل حساسیتی که 
نسبت به این موضوع داشتم از رئیس دانشکده 

دندان پزشکی درخواست کردم وقت بیماران 
دندان پزشــکی را به تعویق بیندازند و از ورود 
مراجعان زمین چمن، استخرها و مرکز رشد 
به داخل دانشــگاه ممانعت بعمل آید. روشن 
است که تعطیلی چهار هفته ای امکاناتی که 
ذکر شد، در سیستم دانشگاه اختلالات زیادی 
ایجــاد می کند؛ اما با این وجود بنده پای این 
موضوع ایســتاده ام که نیــروی انتظامی  وارد 
دانشــگاه نشــود، چرا که از نظر قانونی این 

وظیفه  من است.«
نصیــری در توضیح دلیــل غیرقانونی بودن 
ورود نیروهای نظامی  به داخل دانشگاه گفت: 
»ما در دانشــگاه حراست، کمیته انضباطی و 
کمیته انتظامی  اســاتید و کارمندان داریم و 
دلیل وجود همه ی این ها این اســت که شان 
دانشگاهیان حفظ شود حال وقتی تمام این 
سازوکارها در دانشگاه وجود دارد دیگر نیازی 

به حضور نیروی انتظامی  وجود ندارد.«
اما با این حال به نظر می رســد که مسئولین 
وزارت علوم و دانشگاه  ها در نظر دارند راه  های 
جدیدی را برای برخورد با دانشجویان در پیش 
بگیرند. رئیس دانشگاه شهید بهشتی روز پنج 
شــنبه اظهار کرد: »همان طــور که ماده ۲۷ 
قانون اساسی به افراد اجازه  اعتراض می دهد، 
دانشجویان در چارچوب قوانین و قواعد حق 
اعتراض دارند اما حضــور در کلاس را نباید 
تعطیل کنند؛ ما با این دید، به تشکل ها اجازه 
اعتراض می دهیم اما این کار نباید مخل امور 

دانشگاه شود.«
بــه گزارش ایســنا، نصیری قیــداری رئیس 
دانشگاه شهید بهشتی در جلسه گفت و شنود 
با دانشجویان دانشکده مدیریت و حسابداری 
گفتــه: » تاکنون تمام جلســات گفت وگو با 
احتــرام و درک متقابل و نتیجه خوب برگزار 
شده و به شــخصه از کلیه  نشست ها رضایت 
داشــته ام. دلیل این امر این اســت که حتی 
اگر مجبور به معرفی دانشــجویی به کمیته 
انضباطی شــویم، اســاتید همین دانشــگاه 
که نقشــی پدرانه در قبال دانشجویان ایفاء 
می کنند در کمیته حضور دارند و قصد کمیته 
انضباطی هم آســیب رساندن به دانشجویان 
نیست. ممکن است مجبور شویم دانشجویی 
را به مشاوره یا روان پزشک ارجاع دهیم، چرا 
که قرار نیســت امنیت ۲۰ هزار دانشجو را به 
خاطر تعداد حداقلی از دانشجویان که خاطی 

هستند به خطر بیندازیم.«
اکنون این سوال پیش می آید که منظور وزیر 
علوم از »اختصاص دفتری به نیروهای نظامی  
در دانشگاه  ها« چیست؟ آن گونه که وی گفته 
برای انجام امور مربوط به »امریه دانشجویان« 
و پی گیری »قراردادهای پژوهشــی مرتبط با 
نیروهای مســلح« آیا نیاز به اختصاص دفتر 
وجود دارد؟ در حالی که حساســیت حضور 
نیروی نظامی در دانشــگاه دهه هاســت در 
میان اساتید، دانشجویان ونیروهای فرهنگی 
واجتماعــی وجــود دارد و می تواند جنجال 

آفرین باشد.

شائبه ای که قرار جدید وزیر علوم تقویت می کند 

حضور رسمی نظامی ها در دانشگاه

همدلی|با آرام تر شدن آتش اعتراضات در سراسر کشور حالا 
مسئولان مختلف شروع به تحلیل و ریشه یابی این اعتراضات 
کرده اند. هرچند که برخی همچنان اصرار دارند ریشه اصلی را 
خارج از ایران معرفی کنند و آن چه در روزهای گذشته اتفاق 
افتاده را کم اهمیت جلوه دهند اما با این حال برخی از مسئولان 

با نگرانی درباره این حوادث صحبت می  کنند.
غلامعلی حداد عادل عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با 
بیان اینکه غفلت از نقش زنان باعث ایجاد آشــوب های اخیر 
شــده بود، عنوان کرد: »رســانه های خارجی آنچنان انقلاب 
اسلامی  را ضدزن نشــان داده اند که بسیاری از بانوان ما اصلا 
پیشــرفت هایی که در تمام این ســال ها بــرای زنان حاصل 
شده اســت را نمی بینند. دشمن بســیار بر روی مسئله زن 
ســرمایه گذاری کرده است و به همین دلیل هم از شعار »زن، 

زندگی، آزادی« اســتفاده می کنــد. خانم ها نیمی  از جمعیت 
کشــور را تشکیل می دهند و باید حضور موثر داشته باشند و 

ما باید غفلت گذشته خود را جبران کنیم.«
عضو مجمع تشخیص مصلحت ادامه داد: »هر شنبه فراخوان 
می دادند، اما به جایی نرسیدند. بعد خواستند با ساختن اتفاقاتی 
مانند حوادث دانشــگاه شریف، مردم را تحریک کنند. در این 
حادثه، عده ای دانشجو و دانشجونما حرف های مستهجن زدند 
و نیرویی هم عصبانی شــد و کاری کرد و دشــمن همین را 
بهانه کرد. عملیات های کشته ســازی در اردبیل و کرج نیز از 
دیگر اقدامات دشمن بود. بعد هم که از کردستان عراق و شرق 
کشور حملات مسلحانه ای انجام دادند. دشمن تمام تلاش خود 

را کرد، اما اهدافش محقق نشد.«
وی با بیــان اینکه ما نباید از حوادث اخیر به ســادگی عبور 

کنیم، تاکید کرد: »باید بررسی شــود چرا تعدادی از جوانان 
به خیابان ها آمدند. باید ارزیابی شــود که اشــتباهات ما چه 
بوده است و نیاز به تغییر روش در چه حوزه هایی داریم. حتی 
کسانی که اعتراض می کردند و دستگیر می شدند هم نیروهای 

همین کشور اند.«
در همین حال دیروز امام جمعه تهران ســید احمد خاتمی  از 
تریبون نماز جمعه اعلام کرد: »در حوادث اخیر با افراد ناآگاه 
باید از روی ترحم و رأفت اسلامی  برخورد شود اما کسانی که 
سردسته اغتشاشات بودند یا هستند و پول دریافت میکنند تا 
شعار بنویسند و یا اقدامات ضد امنیت ملی انجام میدهند نباید 
به این افراد رحم شود و باید با اشد مجازات با آنها برخورد شود 
و قوه قضاییه باید طوری با این اغتشاشــگران برخورد کند که 

دیگر هوس اغتشاش مجدد رخ ندهد.«

روایت حداد عادل از ریشه اعتراضات؛

از نقش زنان غافل شدیم

همدلی| سیداحمد علم الهدی پدر همسر سید ابراهیم رئیسی 
رئیس جمهوری، همیشه مدافع او و دولتش بوده است. اما امام 
جمعه مشهد در سخنرانی روز گذشته خود به شدت از دولت 
او انتقاد کرده اســت. انتقادات علم الهــدی مربوط به ماجرای 
ورزشــکار ایرانی ایرانی الناز رکابی می  شود. الناز رکابی بعد از 
بازگشــت به ایران دیداری با وزیر ورزش داشت که در اتفاقی 
نادر در این دیدار برخلاف معمولا روسری به سر نداشت و تنها 
کلاه بر سر گذاشته بود. رسانه  های اصول گرا تلاش می  کردند 
کــه این اتفاق را عادی جلوه دهنــد، اما عصبانیت دیروز امام 
جمعه مشهد نشــان داد که این اتفاق خیلی هم عادی نبوده 

است. 
حجت الاسلام ســید احمد علم الهدی در خطبه سیاسی نماز 
جمعه این هفته مشهد با اشــاره به مسئله ناآرامی های اخیر 
اظهار کرد: »در حوادث ناهنجاری که در جریان اغتشاشــات 
اخیر در کشور ما ایجاد شد، خوشبختانه بازهم توطئه دشمن 

با شکســت مواجه شــد و در این فتنه هم مثل سایر فتنه ها، 
دشمن جز بدبختی و ناکامی  نصیبی نبرد. بااین حال، پس از این 
اغتشاشات با عنوان عوارض پسافتنه دچار مشکلاتی هستیم؛ 
از جمله اینکه دشمن به خاطر عملیات روانی و هجمه سنگین 
رســانه ای مبتنی بر بی بصیرتی برخی خواص و مســئولین، 
توانسته به اهداف خود نزدیک شــود و امروزه شاهد هستیم 
که آن دسته از افرادی که دانسته یا ندانسته پیاده نظام دشمن 
شدند و به عنوان معترض یا مخرب در خیابان آشوب کردند، به 

دو دسته معترض و مخرب تقسیم می شوند.
عضو مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد: »اخیراً شاهد بودیم 
که یک دختر فریب خورده که در اجرای مراســم سنگ نوردی 
روسری برداشــته، کشف حجاب کرده و در پیش چشم همه 
مردم دنیا آبروی نظام را برده است، به کشور بازگشته و با آقای 
وزیر ورزش و جوانان دیدار کرده است. در این باره اساساً فرض 
کنیم که ملاحظات سیاسی درست باشد و بهتر باشد که این 

خانم طرد نشــود و به نظام برگردد اما نکته اینجاست که چرا 
وزیر ورزش با این خانم ملاقات کرد درحالی که او بازهم بدون 
حجاب، تنها به یک کلاه اکتفا کرده اســت؟ بانوان ورزشــکار 
بسیاری در مســابقات هم زمان و در رشته های مختلف مدال 
آوردند. چرا وزیر ورزش با این قهرمانان دیدار نکرد؟ شما وزیر 
کدام دولت هســتید؟ دولتی که متدینین بــه آن رأی دادند 
و رئیس آن نایب رئیــس دوم مجمع فقهای مجلس خبرگان 
رهبری اســت. این عکس انداختن ها نشانه بی محلی به بانوان 
محجبه قهرمانی است که ســوغات حضور آنان در مسابقات 

بین المللی، فرهنگ عفاف و حجاب بوده است.«
 علم الهدی گفت: »متأسفانه امروزه برخی از مسئولان ما تحت 
تأثیر عملیات روانی دشمن، خود را مقصر می دانند؛ درحالی که 
این آشــوبگران همــان کســانی بودند که جنایــت کردند، 
دست به دست آمریکا دادند، اردوی پیاده نظام آمریکا و دشمن را 

در این کشور برپا کردند و علیه نظام به میدان آمدند.«

دیدار سجادی با »الناز رکابی« حاشیه ساز شد

عصبانیت علم الهدی از وزیر ورزش 
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